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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kiemelt közérdekre tekintettel fontolóra veszi-e 
mégis, hogy kinevezésre kerüljön egy, a probléma megoldását koordináló, az ügy gazdájaként 
fellépő kormánybiztos, akinek várható, koncentrált közbenjárására az egészséges 
környezethez való alkotmányos joga a parlagfű pollenjétől napi szinten szenvedő 
állampolgárok számára is hatékonyabban biztosításra kerül?" 

Tisztelt Elnök Úr!
 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

 
Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István agrárminiszter
 
Az  írásbeli  választ  igénylő  kérdés  címe:  A kiemelt  közérdekre  tekintettel  fontolóra  veszi-e
mégis, hogy kinevezésre kerüljön egy, a probléma megoldását koordináló, az ügy gazdájaként
fellépő  kormánybiztos,  akinek  várható,  koncentrált  közbenjárására  az  egészséges
környezethez  való  alkotmányos  joga  a  parlagfű  pollenjétől  napi  szinten  szenvedő
állampolgárok számára is hatékonyabban biztosításra kerül?
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
A  K/4111/1.  számú  válaszában  azt  a  tájékoztatást  kaptam,  hogy  parlagfű  ügyekért  felelős
kormánybiztos kijelölését továbbra sem tartja Miniszter úr indokoltnak.
 
Engedje meg, hogy egy, az üggyel kiemelten foglalkozó kormánybiztos kinevezésének elutasításra
vonatkozó véleménye ellenére fenn kell, tartsam, hogy a Parlagfűpollen No Egyesület határozott



álláspontja  szerint,  pont  ezzel  a  lehetőséggel  látszik  megoldhatónak  az  évek  óta  tartó
eredménytelenség. Az Egyesület kiáll azon véleménye mellett, hogy a probléma rendszerszintű és
ezért elfogadhatatlan, hogy nincs személyi felelős, aki a Szakmai irányítás (Agrárminisztérium) és
az Operatív irányítás (Miniszterelnökséghez tartozó Kormányhivatalok) munkáját ellenőrzi, számon
kéri, összehangolja és biztosítja az elvárt cél elérést, vagyis a parlagfű pollenkoncentrációjának a
betegek számára elfogadható szintre történő csökkentését  rövid határidő alatt.
 
A kormánybiztos  hatásköre minisztériumokon átívelő,  ami   fontos,  mert  a  parlagfű előfordulása
nem korlátozódik a  mezőgazdasági  területekre,  mivel a közutakat,  a  MÁV területeit  éppen úgy
érinti - különböző nagyságrendben - mint az Állami Vagyonkezelőhöz vagy katonasághoz tartozó
területeket ill. belterületeket. Mivel az Agrárminisztériumnak ezen intézmények működésére nincs
közvetlen  ráhatása,  de még a Kormányhivatalok  munkáját  sem irányítja,  ezért  rendkívül  fontos
dolog lenne egy, az ügyet kiemelten kezelő kormánybiztos kinevezése. 
 
A fentiekre tekintettel az alábbiakban kérem válaszát:
 
A kiemelt  közérdekre tekintettel  fontolóra veszi-e  mégis,  hogy kinevezésre kerüljön egy,  a
probléma megoldását koordináló, az ügy gazdájaként fellépő kormánybiztos, akinek várható,
koncentrált  közbenjárására  az  egészséges  környezethez  való  alkotmányos  joga  a  parlagfű
pollenjétől  napi  szinten  szenvedő  állampolgárok  számára  is  hatékonyabban  biztosításra
kerül?
 
 Megtisztelő válaszát megköszönöm!
 
Budapest, 2023. július 5.

Dr. Oláh Lajos
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